# 电影人生 悲喜之城 跟着电影节去旅游

文 | 王津 图 | 全景/视觉中国

人们之所以那么迷恋电影,大概是因为通过银幕,我们走到了自己脚步从未到达的地方,体会了自己未能体验的人生。

岁末年初,世界各地的电影节又到举办之时,万 众瞩目中,一张张美丽的脸又要集结在那一座座美丽 的城市。美人与美景相互辉映,像塞壬海妖诱人的歌 声一般,吸引着游人的到来。

## 开罗电影节

始创于1976年的开罗国际电影节是非洲最大的国际电影节之一,也是非洲唯一一个国际A类电影节,在全球范围内有着巨大的影响力。电影节自1992年开始具备评奖资格,有多位蜚声海内外的国际名家在此斩获大奖。

来到开罗,金字塔是必去之地,因为她是埃及的象征。金字塔,顾名思义,在阳光的照射下都是金灿灿的。但你知道么?除了传统金字塔,还有黑金字塔。黑金字塔为埃及第十二王朝法老阿蒙涅姆赫特三世所建造的首座金字塔,现在已经崩塌了,只剩下核心部分,但也值得一看。黑金字塔原先的高度大约是75米,底层拥有通往中庭及葬祭庙的入口。至于金字塔为什么是黑的?那是由于金字塔表面是由黑色的砖块及泥土所构成的。

曲折金字塔也令人叹为观止,为埃及第四王朝法老斯尼夫鲁时期所建造,是一个早期金字塔发展的奇特范例。金字塔的低层部分与地面为55°27,而上层部分则收窄为43°22,令整座古迹呈现出弯曲的外表。





### 都灵国际电影节

意大利都灵国际电影节(Torino International Film Festival),创办于1982年,原名为都灵国际青年电影节。它 是每年圣诞节前欧洲最后一次电影盛会,一直以鼓励艺术探 索而享誉影坛。但现在也挑选了少数商业类型的电影入围参 寒,以强调艺术与商业的平行。

来到都灵一定不要错过参观都灵塔,它是都灵的地标性建 筑,是意大利欧元硬币2分的背后图案。都灵塔同时也是意大利 工业化建筑的代表建筑,整个建筑主体为钢结构,展现出雄浑的 气势,如今这里已成为意大利国立电影博物馆的所在地。该博物 馆追溯了最早意大利电影业在都灵的发展史,可以看到最早的幻 灯、实体镜和现今的其他光学器具。电影纪念物不仅有玛丽莲梦 露的黑丝蕾丝紧身衣,还有吸血鬼的棺材。

### 伦敦电影节

英国伦敦电影节,英国最重要的主流电影节,欧洲优秀 电影节之一。1953年,由英国国家电影院承担具体工作,并 与英国电影协会、英国《星期日泰晤士报》联合创办。在每 年11月底至12月初举行一次。电影节宗旨可概括为:评旧赏 新,促进发展,加强合作。

伦敦作为英国的首都,以其悠久的历史、灿烂的文化和 繁荣的经济,在世界大都市中占据着极其重要的地位。沿泰 晤士河游览是个不错的选择。泰晤士河就是伦敦乃至英国的 母亲河,孕育了英格兰的璀璨文明。伦敦乃至整个英国的国 际性标志建筑大多分布在泰晤士河两岸,例如大本钟、国会

大厦、伦敦塔桥、伦敦塔。

记得在很多年前,看过一部叫《三十九级台阶》的电 影,在电影的高潮部分,讲述了主人翁汉内悬吊在大本钟的 分针上,以自己的体重使钟停摆,目的是阻止安放在国会会 议厅的炸药引爆,因此对大本钟留下了很深的印象。当你目 睹大本钟的尊容,会对其挺拔的身躯和金碧辉煌的外表赞叹 不已。这座矗立于伦敦泰晤士河畔,建于1859年的哥特式 建筑是英国国会大厦的一部分,也是伦敦的标志性建筑之 一,每天吸引着络绎不绝的游客观赏。2012年6月2日,为 纪念英国女王伊丽莎白二世登基60周年而正式将其更名为 伊丽莎白塔。

### 中美电影节

中美电影节旨在推动中美电影人之间的交流,增进中美电 影市场的互补与合作,以电影为平台促进中美两国文化的交流 和人民之间的友谊。在每年十一月的整整一个月内,中美电影 节组委会在好莱坞、洛杉矶、旧金山等城市的多个美国主流电 影院线20多个放映场地,连续放映200场的展映。

<mark>盖蒂中心在猫途鹰506家洛杉</mark>矶景点中排名第一。它包括 一座非常现代化的美术博物馆,一个艺术研究中心和一所漂亮 的花园。盖蒂中心的拥有者是美国著名的盖蒂家族基金会,其 创立者即曾经位居美国首富的石油巨子保罗:盖蒂。这个曾被 美国《财富》杂志评为世界首富,但却极为吝啬的人曾用他拥 有的33亿美元财富中的三分之二来购买古代希腊和罗马的艺术 品,并为此特地建造了盖蒂博物馆。



银幕中背景城市 浮光掠影的美好吸引 了你的目光, 勾起了 你一探究竟的兴趣, 但唯有亲身探访,真 正与城市亲密接触, 才会了解, 现实的 美景永远比故事更真 切, 真实城市里的人 和事永远比想象的更 迷人。

# Go on a Movie Festival Trip: The Cities of Celluloid World's Sorrow and Delight

The reason that people are so obsessed with films is probably because through the movie screen, we can go to places that we would otherwise never be able to go to and can have the chance to appreciate the experience of a life we would never be able to live.

Around the end of each year and the beginning of the next one, film festivals are held all around the world. Film festivals are muchanticipated events, where the beautiful faces will once again assemble in the beautiful cities. Beautiful people and beautiful scenery mutually reflect each other, just like the alluring song sung by the Sirens, both enticing travelers to visit.



### The Cairo International Film Festival

Established in 1976, The Cairo International Film Festival is one of Africa's largest international film festivals. It is also Africa's only FIAPF Accredited Film Festival with tremendous influence on a global scale. Since 1992, the film festival began to possess the right of presenting awards for public choices. A number of internationally renowned figures at home and abroad became award winners at this festival.

If you come to Cairo, the Egyptian pyramids are a must see as they are the symbolic representative of Egypt. The Egyptian pyramids, as their mandarin name (the gold-shaped tower) implies, are golden in color when viewed in the sunlight. But you know what? In addition to the traditional pyramids, there is also the Pyramid of Amenemhat III (in mandarin the Black Pyramid) which is worth taking a look at. The Black Pyramid was the first pyramid built by the twelfth dynasty Pharaoh Amenemhat III during the Middle Kingdom of Egypt (2055-1650 BC). Now the pyramid has already collapsed, leaving behind only its core. The original height of the Black Pyramid was about 75 meters and the lower level has an entrance providing access to the courtyard and mortuary temple. Why is this pyramid black, you ask? It is because the surface of the pyramid is made from black bricks and clay.

The winding structure of the Bent Pyramid is also astonishing to sight. Built by the fourth dynasty Pharaoh Sneferu, it has an earlier-developed innovative architectural design. The angle of the inclination at the lower level of the pyramid is 55°27 while that of the upper level of the pyramid tapers to 43°22, resulting in the monument displaying a curved appearance.

### Torino International Film Festival

Italy's Torino International Film Festival: established in 1982, the festival was formerly known as the Festival of Young Cinema. In Europe, it is the last film festival of the year before Christmas and has always been famous in the film world for encouraging artistic exploration. However, the film festival now also selects a small number of commercial films as finalists in order to emphasize the parallel of art and business.

When visiting Torino, the Mole Antonelliana is a must-see. The Mole Antonelliana is the landmark of Torino and is featured on the obverse of the Italian 2-cent euro coin. The Mole Antonelliana is also the representative building of Italian industrial architecture. The entire building is made from steel, giving off a powerful impression. It is also where the National Film Museum (Museo Nazionaledel Cinema) is currently located. The museum details the history of the earliest Italian

film industry in Turin. At the museum you can view the earliest slides, mirrors, and other newer optical instruments. Not only does the film memorabilia include Marilyn Monroe's black silk lace tights, it also consists of the vampire's coffin.

#### BFI London Film Festival

The BFI London Film Festival is the United Kingdom's most important mainstream film festival and one of Europe's best film festivals. In 1953, the National Film Theatre (now the BFI Southbank) together with the British Film Institute joined hands with the Sunday Times to establish the BFI London Film Festival. The festival is held every year from the end of November to early December. Simply put, the purpose of the festival is to review former movies while award the new ones, promote development, and strengthen cooperation.

As the capital of England, London occupies an extremely important position in the world metropolises with its long history, splendid culture, and prosperous economy. Taking a trip along the Thames is not a bad choice. The Thames is the "mother" river of London and England and has nurtured England's splendid civilization. A majority of the international landmarks of London and England are located along the banks of the river, such as Big Ben, the Houses of Parliament, the Tower Bridge, and the Tower of London.

I remember watching a film called The 39 Steps many years ago. At the movie's climax, the main character was hanging down from the minute hand of Big Ben, attempting to use his weight to stop the hand from swinging and prevent the detonation of explosives in the parliament congress hall. Needless to say, the scene left behind a deep impression on me of Big Ben. When you witness Big Ben's august countenance, you are sure to praise its tall and straight stature and magnificent appearance. Standing on the bank of the Thames in London, Big Ben is a Gothic-style building that was built in 1859. Big Ben is part of the British Parliament and one of London's iconic landmarks, attracting visitors every day. On June 2, 2012, in order to commemorate the 60th anniversary of the accession of Elizabeth II, the tower was officially renamed

the Elizabeth Tower.

### Chinese American Film Festival

The Chinese American Film Festival aims to promote communication between Chinese and American filmmakers, enhance the complementarily and cooperation between Chinese and American film markets, and to promote cultural exchanges and friendship between Chinese and American people. Every year throughout the month of November, the Chinese American Film Festival Organizing Committee screens more than 200 films in over 20 cinemas located in cities with major American film companies such as Hollywood, Los Angeles, and San Francisco.

The Getty Center is ranked first among the 506 Los Angeles attractions listed on TripAdvisor. It includes a very modern art museum, an art research center, and a beautiful garden. The owner of the Getty Center is the American renowned Getty Foundation. The founder, J. Paul Getty, once ranked the as the richest living American as an oil giant. Known as the wealthiest and most stingy person in the United States, he built the Getty Museum (The Getty Villa) to store the ancient Greek and Roman art he had bought using two-thirds of his \$ 3.3 billion wealth.

The beautiful flickering light and passing shadows of the cities used in the background of the movie attracts your attention and piques your interest; however, only by visiting it in person can you come to realize a real intimate connection with the city. Only then will you understand that reality is always more vivid than a story, that the people and things in a real city are always more charming than you can ever imaging.

